
   

A HATVANI ÉS GYÖNGYÖSI 

EVANGÉLIKUS 

EGYHÁZKÖZSÉGEK 

 

“Meglátta szemem üdvösségedet, amelyet elkészítettél minden nép 

szeme láttára” Lk 2,30-31 

   Simeon talán egész életét várakozással töltötte. Nem tudta, hogy ponto-

san mikor, nem tudta azt sem, hogy milyen lesz, de azt az egyet egészen 

biztosan tudta, hogy majd megtörténik, eljön. Ez a reménység, amely végig 

kísérte életét nem volt hiábavaló, hiszen valóban megtörtént, eljött az akire 

várt. Tanúja lehetett annak, hogy a mennyei Atya elküldte a megígért Meg-

váltót. Az egész világ Szabadítóját.  

Honnan is tudhatta volna, hogy több csecsemő közül, melyet naponta mu-

tatnak be szülők a templomban pont Mária és József kezében lévő lesz a 

megígért Megváltó? 

Isten Lelke vezette őt épp akkor, abban a pillanatban, amikor ott kellett len-

nie. Simeonnak ott kellet lennie, hogy lássa, hogy felismerje, tanúságot te-

gyen arról, hogy Isten beteljesítette ígéretét: miszerint a kisgyermek édes-

anyja karjában Jézus, a Messiás.  

Isten Lelke vezetésével értelmezi a próféciákat is, és így békül meg most 

már ő is lelkében.  Már nem kell aggódnia amiatt, hogy nincsen kiút a bűn-

ből, hogy nincs szabadulás a mulandóság törvénye alól, hogy lehetetlen a 

megbékélés Isten és ember, ember és ember között. Már nem kell amiatt 

aggódnia, hogy reménytelenné, kilátástalanná vált a jövő. Nem a reményte-

lenségé és a kilátástalanságé az utolsó szó. Isten szeretete megjelent Jézus-

ban. Az igazi világosság belépett a világba, hogy eloszlassa a sötétet.  

Hiszen Jézus békességet teremtő szeretete belépett ebbe a világba és csak 

arra vár, hogy befogadjuk, úgy ahogy Simeon ölelő karja befogadja a piciny 

gyermeket. Megláthatjuk mi is Isten Üdvösségét, megérthetjük életre hívó 

szavát az életünkben Lelkének vezetésével. S így betérhet  hozzánk is, min-

dennapjainkba karácsony ünnepének végtelen békessége Isten Jézusban 

megjelent szeretetével.  

                                                                                             Kocsik Mónika 
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Szeretjük a kerékpározást.  

Ehhez csatlakozik a lelkésznő ötlete: szervezzünk bicikli túrát gyülekezetünk 
tagjai számára. Hatvani és Gyöngyösi gyülekezeti tagokkal vonatra szálltunk 

július 8-án és Tiszafüred vasútállomásig 
utaztunk, hogy onnan indulva teljesítsük a 
„déli” kört, melynek hossza 65 km. 
Kellemes nyári melegben vidám csapat 
pattant fel a bringára: beszélgetve, nevet-
ve, kerülgetve a szembe jövő bringásokat 
haladtunk a tó melletti gáton, csodálva a 
víz folyton változó színét, a nádasok mel-
lett megbúvó vízi madarakat, kenuzókat, 
csónakozókat, figyeltük a horgászokat a 

stégen, - van -e már fogás a szákban.  
 
Hatalmas sulyom  „ligetek” mellett haladva  többekben felmerült a kérdés: 
mi az a sulyom? Még jókor vagyunk jó helyen néztünk egymásra Ottóval, 
lemegyünk a cukrászdába.  Meglepődött min-
denki mikor közöltük: most elhagyjuk a gátat, 
keskeny pallókon egyensúlyozva, két oldalt a 
nádakat kerülgetve értünk ki a falu szélső há-
zaihoz. Szeretettel fogadott minket Szabó Ist-
ván tulajdonos a rengeteg,  sulyommal ízesí-
tett  bon-bon között. Kóstolgattuk rendületle-
nül, nehéz volt abbahagyni. Közben pár szót 
szóltunk a sulyomról, mint vízinövényről, ar-
ról, hogy több száz hektáron képes betakarni 
a Tisza – tavat, géppel aratják, hogy a tó léle-
gezni tudjon. A régmúltban a szegény embe-
rek fontos tápláléka volt a magjából őrölt liszt, a növénnyel még az egyházi 
tizedet is meg lehetett váltani. Hosszú kísérletezés után alkotta meg Szabó 
úr az „Egy csepp Tisza-tó” elnevezésű édességet sokak örömére. 
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A következő érdekesség a „hallépcső” volt. 
Ez a létesítmény közel 1400 m hosszú csa-
tornával kerüli meg a duzzasztó-művet, - 
így biztosít a halak számára közlekedési 
lehetőséget a tó és Tisza alsó szakasza kö-
zött. Kis csapatunk hosszabb pihenés, li-
monádézás után indult tovább Poroszló 
felé. Odaérve csillapítottuk éhségünket, 
erőt gyűjtöttünk az utolsó szakasz megté-
teléhez. Egyre erősebb tempót diktálva 
elértük vonatunkat Tiszafüreden, ami csak 
arra várt, hogy mi felszálljunk rá.  
 
Az első alkalomról elmaradt érdeklődőkkel megismételtük a fenti túrát. Ka-
landosan indult. Lelkésznőnk kerékpárja defektet kapott, emiatt a társaság 
ketté oszlott. A lelkésznővel visszaindultunk a szerviz állomásra, ahol 
„meggyógyították” a kerékpárt. Újra kezdeni nem volt értelme a „kört”- így  
átbicikliztünk az ÖKO Centrumhoz és megtekintettük az akváriumokat, él-
veztük a torony nyújtotta panorámát. A csapat másik fele Csabcsika csodá-
latra méltó teljesítménye mellett és folyamatos vezetése során teljesítette 
az eltervezett távot. Kaland itt is akadt, mivel Nánai Lívia csapattársunk ki-
sebb bukást szenvedett. A túra zárásaként jó ízű hamburgerezésen és fagyi-
záson pihenhettek meg a csapat fáradt tagjai, immár teljes létszámban.  
Megegyeztünk: NEM EZ VOLT AZ UTOLSÓ! 

Kovácsné Dóra 

 

Már szervezés  alatt van 2024. tavaszára  egy újabb 

gyülekezet építő kirándulás Pécs, Szekszárd, Bonyhád  

városokba.  

Minden érdeklődőt szeretettel várunk. Bár idő van 

bőven, de a szállást         

már le kell foglalni.  

  

Várjuk jelentkezésedet január köze-

péig! 
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Mekis Ádám nyugdíjba menetele alkalmára 
 

A hatvani evangélikusokat kezdetben az aszódi lelkész pásztorolta. Amikor 

1935-ben megépült a templomunk a hatvani gyülekezet a Borsod Hevesi 

Egyházmegyéhez került. 2006-ban Sándor Frigyes volt az esperesünk. A lel-

készünk - Fatalin Helga - és a presbitérium gondolkozott azon, hogy  kérjük a 

Pest-megyéhez való csatlakozást. Kérésünk meghallgatásra talált, így 2010-

ben az Észak-Pest Megyei Evangélikus Egyházmegyéhez csatlakozik gyüleke-

zetünk és Mekis Ádám lett az esperesünk. Az esperes a nagy tót közösség-

ben, Békéscsabán született, apja is lelkész majd esperes volt, tehát  otthon 

vallásos szlovák környezetben nőtt fel. A You-Tub-on megtaláltam az Acsa 

gyülekezetének egyik istentiszteletét, ahol Mekis esperes úr tartja az alkal-

mat. Nagyon kifejező és felemelő ahogy bejön, a gyülekezet feláll a tisztelet 

jegyében, a lelkész letérdel és a szép érces, zengő hangján elénekli a „Jövel 

Szentlélek Úristen...” kezdetű énekünket orgona kiséret nélkül. A színes, au-

tentikus népviseletbe öltözött asszonyok nagyon szép látványt mutattak a 

templomi padokban.  2010-ben kaptunk egy acsai meghívást, ahol istentisz-

teleten vettünk részt, majd ezt követően egy az iskolakertben megszervezett 

bőséges és barátságos szeretetvendégség is volt. 2009-ben Gyülekezeti Ház 

vásárlása történt Gyöngyösön, saját gyüle-

kezeti terem céljára. A Gyülekezeti Ház 

szentelése 2010-ben Fabiny Tamás elnök 

püspök és Mekis Ádám esperes közreműkö-

désével történt meg. Az esperes részt vett a 

fontosabb eseményeinken 2011 szeptem-

ber hónapban a templom szentelési emlék-

ünnepen Hatvanban; 2012 májusában a   Gyöngyösön tartott országos zsina-

ton, szeptember hónapban a hatvani templom és gyülekezeti ház nyílászáró-

inak cseréje befejeztével tartott hálaadó istentiszteleten; 2012-ben tartott 
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tisztújítás során az esperest újra választották. Részt vettünk a beiktatásán 

ahol a püspök a legidősebb és a legfiatalabb lelkész testvérrel vett részt az 

oltári szolgálatban. A papi áldást tót nyelven is elmondták; 2013 szeptembe-

rében „Albert Schweitzer 100” címmel megemlékezést tartottunk a hatvani 

templomunkban neves előadókkal. (a hatvani kórház az ő nevét viseli) Mekis 

Ádám esperes szép emlékbeszédet tartott. 2013-ban részt vett a templom 

szentelésének 80. évfordulója alkalmából tartott ünnepi istentiszteleten, 

ahol Dr Barcza Béla nyugdíjas lelkészünk „Sorsvállalás” című könyvét is mél-

tatta; 2014-ben – 2011-hez hasonlóan – Hatvanban tartották a megyei lel-

készgyűlést az esperes összehívásra.  Egyházkerületi Missziói Napokon is 

részt vettünk: 2010 Salgótarján, 2011 Aszód, 2012 Százhalombatta, 2013 

Kazincbarcika, 2014 Dabas, 2015 Debrecen. Mekis Ádám mindig jelen volt 

ezen alkalmakon, ahol módomban állt vele személyesen többször is elbe-

szélgetni. Így volt ez 2016-ban Mátrafüreden a Szélrózsán, 2017-ben Aszó-

don, 2019-ben Cegléden. 2018 májusban az újra választott Mekis Ádám es-

peres beiktatásán vettünk részt. A gyülekezet ekkor már új felügyelőt válasz-

tott, miután lemondtam, - tekintettel betegségemre. 2018-ban Fatalin Helga 

Vadosfa és környékére távozott gyülekezetünktől. Ekkor Mekis Ádám espe-

res segítette felügyelőnket - Kovács Ottót - az 

új lelkész megkeresésében, a választási mó-

dokban, lehetőségeinkre tekintettel. Jól vá-

lasztottunk: püspökünk ajánlására Kocsik Mó-

nika cinkotai lelkésznő személyében, akit meg 

is erősítettünk egy évi szolgálat után.  

Az idő eljár, a nyugdíj bekövetkezik, igy es-

peresünk is a nyugdíjas lehetőséget válasz-

totta idén augusztusban a hosszú szolgálat után. Ő oktatott az aszódi evan-

gélikus gimnáziumban is meg a Mandák otthonban a kántorképzés során.  

Kívánom, hogy míg ereje engedi képezze a kántor és lelkész nemzedékeket  

Békés, szép nyugdíjas éveket kívánva további életére szeretettel  

 Hlavacska András, volt hatvani felügyelő 

40 év egy szolgálati helyen : Acsa 
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Mottó: 

 „Mindenre van erőm Krisztusban, aki megerősít engem” (Fil 4,13)  

Szeptember 23.-án rendezték meg a Riz 

Levente Sport-, és rendezvényközpont-

ban Budapesten a országos konfirman-

dusok találkozóját, melyre családommal 

látogattam el. Rendkívül sok fiatal kon-

firmandus és családjuk látogatott el a 

rendezvényre. Köszöntőt mondott Pán-

gyánszky Ágnes az Evangélikus Hittudo-

mányi Egyetem docense. Prőhle Gergely 

az evangélikus egyház országos felügye-

lője köszöntőjében visszaemlékezett 

arra, hogy ő 45 éve konfirmált, továbbá 

hangsúlyozta, hogy a fiatalok az egyház 

építői. Majd Czető Kata a székesfehér-

vári egyház lelkésze tartotta a nyitó áhí-

tatot. Hajduch-Szmola Patrik előadást 

tartott a jó vagy rossz döntések hozata-

láról. A nap folyamán a zenei szolgálatot 

a Közel zenekar végezte. Az ebéd után 

kiscsoportos foglalkozások várták az 

érdeklődőket. A találkozó kapcsán min-

denki érezhette, hogy ebben a közös-

ségben támaszkodhatunk egymásra. 
 
Hronyecz Kristóf 

 

 

 

Evangélikus Konfirmandusok Országos Találkozója—2023 

Fotók: Hronyeczné Pauló Tünde 

Hronyecz Máté és Kristóf 
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Mit tehetünk mi fiatalok a múlt 

értékeinek megőrzéséért? 

Egy példa:  
 
A Rákóczi Szövetség, mint Magyar-
ország legnagyobb civil szervezete 
azt a célt tűzte ki, hogy a magyar 
fiatalokat megpróbálja közelebb 
hozni egymáshoz, figyelmen kívül 
hagyva az országok határait. 
 Az iskolai szervezetnek – Aszódi 
Evangélikus Gimnázium- 
9.osztályos korom óta tagja va-
gyok. Az a megtiszteltetés ért,  
hogy 1 éve a szervezet helyi elnö-
kévé választottak.  
Az iskolai szervezet és szövetség 
közösen színes programokat szer-
vez a cél megvalósítása érdeké-
ben. Ilyen volt  például az október 
23.-i ünnepség, amely a „Gloria 
Victis”  
(Dicsőség a győztesnek vagy a 
győztesek dicsősége) nevet viseli 
és emléket állít az 56-os hősöknek 
azzal,  hogy végig járjuk a forrada-
lom útját, így is emlékezve rájuk. 
 
 
 
Hronyecz Kristóf 

 

 

 

Fotók: Aszódi gimnázium  felvételeiből 
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Megszámláltattunk!!!__________Megújulunk??? 
 

Szomorú, elgondolkodtató és tettekre 
ösztönző a 2022-es népszámlálás 
eredménye, ami egyértelművé tette: 
fogy a kereszténység hazánkban is. 

Igaz ez az Evangélikus egyházra is. Az a tény pedig, hogy kisebb mértékben 
mint más felekezeteknél, senkit ne nyugtasson meg. Folyamatosan csökken 
a hatvani gyülekezet létszáma is. 
Az MEE Püspöki Tanácsának állásfoglalása szerint a „keresztény közösségek 
csakis alázattal, hiteles élettel és társadalmi szolgálattal tehetik vonzóvá 
mások számára Jézus Krisztus ügyét”. 
Ennek szellemében tevékenykedjünk minden nap és készüljünk a 2024. évi 
tisztújításra is. Feladata van a megújulásban valamennyi gyülekezeti tagnak, 
aktív, jobbító szándékú, a közösség iránti elköteleződésből fakadó magatar-
tással, mindenki hozzájárulhat a gyülekezet erősödéséhez. 
Kiemelt szerepe van a gyülekezet működtetésében a presbitériumnak, 
melynek tagjai eskü alatt vállalták (vállalják) a többlet feladatok elvégzését, 
a minden területet lefedő felelősséget és akár többlet anyagi áldozatokat is. 
Nagyon fontos, hogy minden jellemző területnek legyen személyi felelőse, 
aki az oda szükséges szervezést elvégzi, a munkát koordinálja és bevonja a 
gyülekezet tagjait. Az élő gyülekezetre jellemző az alkalmak rendszeres lá-
togatása (nem csak az istentiszteletet), a gyülekezet képviselete más feleke-
zetek, az országos egyházi, társadalmi – városi rendezvényeken. Valameny-
nyi gyülekezeti tag segíthet olyan ötletekkel és azok megvalósításában való 
részvétellel, melyek a gyülekezet életét színesítik, mozgásban tartja, az ösz-
szetartozást erősíti.  Megköszönöm minden aktív gyülekezeti tagnak a kö-
zösségért végzett önkéntes, odaadó, segítő munkáját, amivel hozzájárultak 
erősödésünkhöz.  
Ilyen szempontok alapján készüljünk a tisztújításra, felelősséggel tegyük 
meg ajánlásainkat a presbiterek személyére. 
Felhívom a Testvérek figyelmét, hogy a szavazáson csak az vehet részt, aki 
része a választói névjegyzéknek, amibe csak a gyülekezetet anyagilag is tá-
mogató tagok kerülnek be. 
Kérem, aki eddig elmulasztotta befizetni az egyházfenntartási járulékot, 
pótolja azt. 
Ha összefogunk , reményeik szerint kijelenthetjük majd: Megújultunk!!! 
Kovács Ottó 

 



 9 

 

1983 január elsejétől kerültem Gyön-
gyösre munkahely változás miatt, hat 
év jászladányi ténykedés után ebben a 
városban lettem körorvos. Pápán szü-
lettem, de Debrecenben nőttem fel, 
édesapám itt szolgált evangélikus lel-
készként. Az egyházzal való kapcsolat 
és a vasárnapi istentiszteletek látoga-
tása itt vált életem természetes részé-
vé. Iskoláim elvégzése után csak  hazalátogatások jelentettek találkozást 
egyházunkkal. 
Komoly fejlődés volt, hogy Gyöngyösön két hetente volt evangélikus alka-
lom a református egyház gyülekezeti termében. Velük sikerült jó viszonyba 
kerülnöm, gyerekeim hittanra is idejártak. Külön öröm volt, hogy újra talál-
kozhattam Dr. Barcza Béla nagytiszteletű úrral, aki segédlelkészként Debre-
cenben is szolgált. Kisgyerekként vele vitattuk meg a meccsek eseményeit, 
lévén mindketten nagy futball drukkerek (ő Csepel én DVSC és Fradi). 
Bekerültem a gyöngyösi gyülekezetbe, jóformán egyedül „fiatalként”. akkori 
felügyelőnk is egy idősebb úr volt, aki nemsokára le is mondott tisztségéről. 
Ekkor kért meg a Béla bácsi, lennék én a felügyelő. Némi vonakodás után 
elfogadtam a jelölést és ez év márciusáig én voltam kicsiny közösségünk há-
rom lelkészének világi munkatársa. 
 
Nehéz ennyi év távlatából számvetést csinálni, hisz nem készítettem jegyze-
teket és naplót sem írtam. A helyi gyülekezetben inkább adminisztratív jelle-
gű feladatokat láttam el. A rendszer változás után az egyházak is lehetőséget 
kaptak a helyi TV-ben való megjelenésre,í gy Barcza lelkész úr akadályoztatá-
sa esetén néhányszor én is szerepeltem adásban – amit a hátam közepébe 
sem kívántam -, különösen emlékezetes maradt a Luther és a nők című 
„előadásom”. Amíg a Borsod-Hevesi Egyházmegyéhez tartoztunk, küldött-
ként részt vettem az Északi Egyházkerület munkájában is. 
Fatalin Helga nagytiszteletű asszony érkezésével hetente voltak istentiszte-
leteink. Neki volt szívügye önálló otthon megteremtése is. Nem kis fárado-

 

NEGYVEN ÉV A GYÖNGYÖSI EVANGÉLIKUS GYÜLEKEZETBEN 
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 zás, utánjárás, tárgyalások sora a Polgármesteri Hivatalban után ez sikerült 
is. Szerencsére Dr. Székács György „hitsorsosunk” személyében – aki hosz-
szú ideig önkormányzati képviselőként is tevékenykedett - , mindig volt 
szószólónk a hivatalban. Egy szép és emlékezetes ünnepen Fabiny püspök 
úr fel is szentelte új gyülekezeti házunkat. Ezen időszak másik nagy teljesít-
ménye filiánktól egy egyházkerületi nap megrendezése volt, ami sokunk 
számára maradandó élmény. Számomra fizikai szempontból maradandó 
élmény, amikor a református gyülekezeti teremből a hatvani templomba 
„költöztettük” a tulajdonunkat képező orgona-harmónium monstrumot. 
A lelkészasszony Dunántúlra helyezése után hála Istennek nem sokáig ma-
radtunk árván, Kocsik Mónika nagytiszteletű asszony személyében egy sok 
oldalú és a körülményeket ismerve egy vállalkozó szellemű lelkész jött kö-
zénk. Vele is hamar megta-
láltuk a közös hangot és jól 
működtünk együtt. Emléke-
zetes marad egy három év 
előtti Albertirsán megrende-
zett egyházkerületi felügye-
lő-lelkész nap, melyen 
együtt vettünk részt vele és 
Kovács Ottó felügyelő tár-
sammal. 
 
De az évek múltak. A lelké-
szi szolgálatnál van korha-
tár, a felügyelőknél nincs. Hála 
a Mindenhatónak gyülekeze-
tünkben most több fiatal is van, így könnyű szívvel adom át a stafétabotot 
egy agilis, tevékeny fiatalembernek, Dr. Kardos Viktor barátomnak (aki vé-
letlenül szintén orvos…). Beiktatása meg is történt és az ünnepség kereté-
ben tőlem is – szép ajándékok kíséretében – elbúcsúzott a gyülekezet. Ter-
mészetesen csak jelképesen, hiszen presbiterként továbbra is rendelkezés-
re állok. 
Isten legyen mindnyájunkkal! 
 
Dr. Szabó Dénes 
 
 

Dr. Kardos Viktor               Dr. Szabó Dénes 
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Ma tán a béke ünnepelne, 
A Messiásnak volna napja, 
Ma mennyé kén’ a földnek 
válni, 
Hogy megváltóját béfogadja. 
Ma ugy kén’, hogy egymást 
öleljék 
Szivükre mind az emberek – 
De nincs itt hála, nincs itt bé-
ke: 
Beteg a világ, nagy beteg… 
Kihült a szív, elszállt a lélek, 
A vágy, a láng csupán a testé; 
Heródes minden földi nagyság, 
S minden igazság a kereszté… 
Elvesztette magát az ember, 
Mert lencsén nézi az eget, 
Megátkozza világra jöttét – 
Beteg a világ, nagy beteg… 
Ember ember ellen csatázik, 

Mi egyesítsen, nincsen eszme, 
Rommá dőlt a Messiás háza, 
Tanítása, erkölcse veszve… 
Oh, de hogy állattá süllyedjen, 
Kinek lelke volt, nem lehet!… 
Hatalmas Ég, 
új Messiást 
küldj: 
Beteg a világ, 
nagy beteg!… 
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Hogyan visz közelebb Istenhez a zene engem, 

mint csellistát? 

Az imádság mellett számomra létezik egy 

másik út is, amely Istenhez vezet. Ez ma-

ga a Zene és  a Hála. Csupa nagybetűvel, 

melynek nem csak hallgatója hanem mű-

velője is vagyok, csellistaként . Hálát adok 

Istennek , hogy erőt és kitartást adott 

zsenge gyermekkoromtól fogva a sok 

gyakorláshoz, tanuláshoz és nem utolsó 

sorban aszért amiért ebben a szüleim is 

maximálisan támogattak. A zene szá-

momra egy varázslat, melynek művelése 

de főleg hallgatása közben  katarzis él-

ményt élek át. Féliig a menyországban 

érzem magam.  

Miért is választottam a csellót? Kezdettől 

fogva a legmisztikusabb hangszernek tar-

tom. Egy méretes hangszer, melyet szeretettel kell átölelni, hogy életre 

kelthessük. Imádság Istenhez! 

 

Nyugdíjasként gyakrabban járok koncertekre, ahol mindig rádöbbenek, 

hogy a zene a legcsodálatosabb dolog a világon. Amikor egy gyönyörű cselló 

szólót hallgatok az gyógyír a lelkemnek és egy pár órára közelebb kerülök a 

saját énemhez.  

Záró akkordként John Lennont idézem. „ A Jó Istent azért teremtette a ze-

nét, hogy szavak nélkül is tudjunk imádkozni.”. 

Ugron Katalin 
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Mi is az a betlehemezés? A betlehemezés a karácsonyhoz kötődő magyar 

keresztény népszokás. Többszereplős dramatikus játék, a legnépszerűbb 

karácsonyi paraszti pásztorjáték. A népszokás célja a gonosz ártó szellemek 

elűzése zajkeltéssel, jelmezek, álarcok viselésével.  

Eredete: Assisi Szent Ferenc nevéhez fűződik az első betlehemi jászol felál-

lítása, amikor az itáliai Grecció városában 1223-ban arra kérte egy barátját 

a nemes Jánost, hogy rendezzen be egy barlangot, készítsen jászolt , hoz-

zon szalmát, szamarat és ökröt és értesítse a pásztorokat , elevenítse fel 

Jézus születésének történetét.  

BETLEHEMEZÉS 

Kovácsné Dóra—Kovács Ottó 
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Kapcsolat: Kocsik Mónika lelkész 

tel: 0620-228-1927 mail: mkocsik@gmail.com 

3000 Hatvan, Híd u. 5.  

Számlaszám: Hatvani Evangélikus Egyházközség: 62100205-15600022 

Gyöngyösi Evangélikus Leányegyház : 62100205-11025203 

Honlap: https://hatvan.egyhazkozseg.hu; https://hatvan.lutheran.hu; 

Hatvanban: December 24-én 15 órakor  a templomban gyermekműsorral 

                          December 25-én 9 órakor  a templomban Úrvacsora osztással 

                          December 31-én 9 órakor Úrvacsora osztással 

Gyöngyösön: December 24-én  17 órakor 

   December 25-én 11 órakor  Úrvacsora osztással 

   December 31-én 11 órakor Úrvacsora osztással 

   Rendszeres alkalmaink:  

Hatvanban: istentisztelet minden vasárnap 9 órakor 

                     online bibliaóra keddenként 17 órakor 

(aki részt szeretne venni rajta, kérem jelezze telefonon)  

Gyöngyösön: Istentisztelet minden vasárnap 11 órakor 

Hitoktatás a következő iskolákban folyik:  
Hatvanban: Kossuth Lajos Á ltala nos Iskola, Koda ly Zolta n Á ltala nos Iskola, Ú jhatva-
ni Ro mai Katolikus Á ltala nos Iskola,  Gyöngyössolymoson:  Nagy Gyula Ro mai Kato-
likus Á ltala nos Iskola 
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